
  
Zápis 

 
ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 20. dubna 2022 
 
 
Přítomni: MUDr. M. Trojánek, Ph.D., doc. PhDr. O. Čakrt, Ph.D., MUDr. V. Veselý, 
MUDr. Martin Kynčl, Ph.D., prof. MUDr. R. Škába, CSc., prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D., MUDr. 
P. Piťhová, Ph.D., C. Lehto, doc. MUDr. H. Maxová, Ph.D., MUDr. D. Smíšková, Ph.D., M. 
Khoder, prof. MUDr. Jakub Hort, Ph.D., doc. MUDr. Štěpán Veselý, Ph.D., 
prof. MUDr. O. Hrušák, Ph.D., O. Ferra, K. Angerová, MUDr. J. Balko 
 
Omluveni: MUDr. A. Láznička, B. Prýmková, M. Bartoníčková, doc. MUDr. J. Kautzner, 
Ph.D., MUDr. Eva Fürstová, T. Jelínek, Bc. M. Jirásek 
 
Hosté: prof. MUDr. M. Babjuk, CSc., Mgr. J. Šmejcká, RNDr. D. Jirkovský, Ph.D., MBA 
 
Online host: P. Andreas 
 
Program: 

1) Zahájení a uvítání hostů 
2) Volba skrutátorů a schválení programu 
3) Kontrola zápisu ze zasedání dne 16. 3. 2022 
4) Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 
5) Návrh na navýšení mzdových tarifů pro zaměstnance 2. LF UK 
6) „Radiologická asistence“: návrh studijního programu v rámci institucionální 

akreditace  
7) „Pravidla pro přiznávání stipendií na 2. LF UK“: novelizace vnitřního předpisu 

fakulty 
8) Opatření děkana „Absence z povinných částí výuky“ 
9) Opatření děkana „Vypisování termínů ke zkoušce“ 
10) Úprava názvu funkce proděkana prof. MUDr. Davida Kachlíka, Ph.D. 
11) Dodatek č. 5 ke Smlouvě o dílo na dostavbu TPU 2. LF UK – 4. etapa 
12) Zprávy z komisí AS 2. LF UK 
13) Zprávy ze senátu UK 
14) Různé 

 
 
 
1) Zahájení a uvítání hostů 
Zasedání zahájil MUDr. Milan Trojánek, Ph.D., předseda AS 2. LF UK, a přivítal přítomné. 
 
2) Volba skrutátorů a schválení programu 
Skrutátory byli určeni: doc. MUDr. Hana Maxová, Ph.D. (pedagogická komora) a Ondřej Ferra 
(studentská komora). 
Program byl schválen tichým souhlasem. 
 
3) Kontrola zápisu ze zasedání dne 16. 3. 2022 
MUDr. Trojánek shrnul minulé zasedání a otevřel diskuzi k zápisu.  
Zápis zasedání AS 2. LF UK ze dne 16. 3. 2022 byl schválen. 
 



4) Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 
MUDr. Trojánek informoval, že na příštím zasedání by byla představena elektronická volba do 
AS 2. LF UK, blíže představí prof. Zuna a Ing. Šmejcká. 
Pan děkan prof. Babjuk shrnul aktivity za poslední měsíc – jednání s ministrem zdravotnictví 
Válkem, projednávané otázky kolem ukrajinských studentů a lékařů, postgraduálního 
vzdělávání, spolupráce s fakultami, organizaci nelékařských oborů. Pan ministr vyjádřil velkou 
ochotu s fakultami jednat. Dále proběhla porada přednostů (setkávání bude asi 2x za semestr), 
probíralo se financování pracovišť, organizační věci ve výuce, setkávání se studenty. Připravuje 
se Vědecká konference, je velmi významná, je třeba ji zviditelnit, dále propojit s Nocí fakulty, 
která bude po 3 letech, tedy pro mnoho studentů poprvé. Dále probíhá Robotická olympiáda, 
pomoc Ukrajině (přijímání akademiků, program Freemover ). Další chystanou akcí je Ples 
fakulty, kde bude vyhlášena sbírka pro Ukrajinské velvyslanectví.  Také se chystá cyklus 
přednášek o Ukrajině. V diskuzi se prof. Hrušák zajímal o typ studia pro studenty Ukrajiny (v 
češtině), doc. Čakrta zajímal přibližný počet uchazečů o program Freemover (cca 10 uchazečů) a 
to, zda je zájem o nelékařské obory (nezaznamenán zájem). 
 
5) Návrh na navýšení mzdových tarifů pro zaměstnance 2. LF UK 
Pan děkan představil tabulku shrnující navrhované navýšení mzdových tarifů. Je to obtížné 
rozhodnutí, ale podpoří také konkurenceschopnost fakulty na řadě postů. I když se situace za 
poslední dva měsíce změnila, je velká inflace, velký nárůst energií a jiných nákladů, rozpočet 
bude trochu problémový, přesto navýšení předkládá. V diskuzi vystoupili prof. Hrušák, prof. 
Hort, prof. Zuna (senátoři poukazují, že by téma měla probrat na Ekonomická komise, nicméně 
navrhují navýšení schválit, aby se věc nezdržovala; vedení fakulty nabízí, že je možné navýšení 
o měsíc odsunout a rozdíly vyplatit zpětně), výsledkem byl návrh na probrání návrhu v rámci 
ekonomické komise, k návrhu by se následně vyjádřil AS na dalším zasedání 18. 5. 2022.  
Hlasování: za pedagogickou komoru pro 6, proti 3, zdržel se 2, za studentskou komoru pro 1, 
proti 1, zdržel se 4. Celkem 7 pro, proti 4, zdržel se 6. 
 
Návrh na zkonzultování návrhu navýšení mzdových tarifů pro zaměstnance 2. LF UK na 
zasedání ekonomické komise byl schválen. 
 
6) „Radiologická asistence“: návrh studijního programu v rámci institucionální akreditace  
RNDr. D. Jirkovský, Ph.D., MBA představil bakalářský studijní program Radiologická asistence, 
3letý, prezenční, v češtině, navrženým garantem je prof. Roček.  Program je zařazen do 
Národního plánu obnovy, zahrnuje 33 povinných předmětů, zakončen bakalářskou prací a 
státními zkouškami. Podrobnosti v počtu hodin, zabezpečení výuky byly uvedeny. V diskuzi 
vystoupilo mnoho diskutujících, předmětem otázek byl počet studentů, ekonomická náročnost 
programu, absence konkrétnější ekonomické rozvahy náročnosti programu. Program by přispěl 
k atraktivnosti spektra studia na fakultě, pomoci s nedostatkem radiologických asistentů na trhu 
práce, což zatím blokuje i mnoho výzkumných úkolů. Je třeba myslet ale i na prostory k výuce, 
personální zabezpečení atd. 
Hlasování: za pedagogickou komoru pro 8, proti 0, zdržel se 2, za studentskou komoru pro 6, 
proti 0, zdržel se 0. Celkem 14 pro, proti 0, zdržel se 2. 
 
„Radiologická asistence“: návrh studijního programu v rámci institucionální akreditace 
byl schválen. 
 
7) „Pravidla pro přiznávání stipendií na 2. LF UK“: novelizace vnitřního předpisu fakulty 
Děkan 2. LF UK prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc. předložil návrh „Pravidla pro přiznávání 
stipendií na 2. LF UK“: novelizace vnitřního předpisu fakulty. Prof. Zuna sdělil, že Legislativní 
komise nemá námitky. 
Hlasování: za pedagogickou komoru pro 10, proti 0, zdržel se 0, za studentskou komoru pro 4, 
proti 0, zdržel se 0. Celkem 14 pro, proti 0, zdržel se 0. 
 
„Pravidla pro přiznávání stipendií na 2. LF UK“: novelizace vnitřního předpisu fakulty 
byla schválena. 



 
8) Opatření děkana „Absence z povinných částí výuky“ 
Děkan 2. LF UK prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc. předložil návrh stím, že dané téma se řeší již 
historicky. Smyslem je dát řád dané problematice, předejít debatám. MUDr. Trojánek sdělil, že 
jsou třeba jednotná pravidla. Doc. Čakrt sdělil, že Pedagogická komise nemá námitky.  
 
AS bere na vědomí Opatření děkana „Absence z povinných částí výuky“. 
 
9) Opatření děkana „Vypisování termínů ke zkoušce“ 
Děkan 2. LF UK prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc. předložil návrh, přípravou se zabýval 
především prof. Zámečník. Doc. Čakrt v diskuzi potvrdil, že většina připomínek studentů je 
v daném opatření reflektována. 
 
AS bere na vědomí Opatření děkana „Vypisování termínů ke zkoušce“. 
 
10) Úprava názvu funkce proděkana prof. MUDr. Davida Kachlíka, Ph.D. 
Děkan 2. LF UK prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc. předložil návrh. 
 
AS bere na vědomí úpravu názvu funkce proděkana prof. MUDr. Davida Kachlíka, Ph.D. 
 
11) Dodatek č. 5 ke Smlouvě o dílo na dostavbu TPU 2. LF UK – 4. etapa 
Tajemnice 2. LF UK Mgr. Šmejcká předkládá kompletní tabulku, ve které jsou jasně vyznačeny 
a zaneseny finanční změny, které proběhly díky jednotlivým dodatkům, tj. č. 1- č. 5 ke Smlouvě 
o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa. Dodatek č. 5 obsahuje Změnový list č. 11 
(list se týká úpravy VZD a chlazení v návaznosti na definované požadavky a pořízené 
technologické vybavení pro zajištění plánovaných výzkumných aktivit) v hodnotě 568.806,96 
Kč bez DPH a Změnový list č. 12 (list se týká změny typu kabeláže a doplnění systému měření a 
regulace řízení ústředního topení pro podlahové rozdělovače a přípravu teplé užitkové vody) v 
hodnotě 82.862,17 Kč bez DPH. Vícepráce budou hrazeny z prostředků 2. LF UK.  
Hlasování: za pedagogickou komoru pro 10, proti 0, zdržel se 0, za studentskou komoru pro 4, 
proti 0, zdržel se 0. Celkem 14 pro, proti 0, zdržel se 0. 
 
AS schválil Dodatek č. 5 ke Smlouvě o dílo na dostavbu TPU 2. LF UK – 4. etapa. 
 
12) Zprávy z komisí AS 2. LF UK 
Legislativní komise: prof. Zuna informuje, že se komise nesešla. 
Pedagogická komise: doc. Čakrt informoval senátory o problémech s výukou v klinických 
oborech ve 4. ročníku, je nutno upozornit na velmi málo prostoru, projednat vše s proděkankou 
Průhovou, s přednosty klinik. Jednali o vypisování termínů zkoušek, většina připomínek 
studentů byla zohledněna a zanesena do Opatření děkana. Výsledky studentské ankety komise 
obdrží. Další diskuze probíhaly ke stážím zahraničních studentů na pediatrické klinice, snahou je 
umožnění stáží i na jiných pracovištích, dojedná se s paní proděkankou Průhovou.  MUDr. 
Trojánek připomíná K10, K40, prof. Hrušák upozorňuje na nutnost dodržovat počet 20 studentů 
v kruhu, nyní ve 3. ročníku je jich i 23. MUDr. Trojánek souhlasí, je třeba tedy zvýšit počet 
kruhů, to ale naráží na provozní a personální problémy. Prof. Hrušák iniciuje vyhlášení AS 2. LF 
UK směrem k vedení fakulty. 
AS 2. LF UK upozorňuje, že je třeba regulovat počet přijímaných studentů na fakultu. 
Stávající počet studentů ve 3. ročníku je větší než kapacita fakulty, žádáme vedení fakulty, 
aby zohlednilo počty přijímaných studentů do budoucna. AS 2. LF UK považuje dříve 
domluvený počet 20 studentů v kruhu za nepřekročitelný strop. 
Komise pro komunikaci: MUDr. Kynčl informuje, že se komise sešla, jednala o Body programu 
pro středoškoláky, využití „Žížaly“, o PR – návštěvy i na gymnáziích 
Sociální komise: B. Prýmková informovala, budou jednat s představiteli nemocnice o zázemí pro 
studenty, jednala komise o Erasmus+. Ohledně Ukrajiny je nikdo nekontaktoval. S paní 
tajemnicí dolaďují prostory na Plzeňské pro samostatné studium studentů. 



MUDr. Trojánek informuje, že dalšího zasedání AS by se měl účastnit MUDr. M. Holcát, MBA, 
náměstek LPP FN Motol. Zároveň MUDr. Trojánek žádá doc. Veselého, aby pana náměstka 
informoval o tématech, která členy AS zajímají a budou se probírat. 
Ekonomická komise: prof. Hrušák informuje, že se komise nesešla, vyvolá nyní její jednání o 
tarifech dle časových možností členů. 
 
13) Zprávy ze senátu UK 
Prof. Škába podrobně informoval o jednání AS UK, o vystoupení paní rektorky (pomoc Ukrajině 
a jejím studentům, ukrajinským univerzitám, akademickým pracovníkům, kurzy, výstavba – 
příprava dvou velkých projektů z Národního fondu obnovy, Liga evropských výzkumných 
univerzit – aktivity, strategická spolupráce účastnictví v připomínkových řízeních, PR 
spolupráce s ČT a ČRo – Rozhlas, start o zlaté olympijské medaile ve vědě – evropské granty 
atd.), o dílčích úpravách vnitřních předpisů fakult, hlasování o členech VR UK, schválení změny 
o čerpání z rezervy na havárie a mimořádné události v souvislosti s Coronavirem, návrhu dílčí 
změny Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK v roce 2022, žádosti o podporu 
z fondu Mikuláš, plánu rovných příležitostí, o právním jednání, informacích z pracovních 
komisí, o informacích z Rady vysokých škol, penězích pro Hotel Krystal. 
 
14) Různé 
VŘ per rollam na urologii se zúčastní prof. Škába. 
 
 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat v termínu 18. 5. 2022, následující v termínu 
15. 6. 2022.  
 
 
Zapsala: Mgr. Markéta Gáboríková 
 
Schválil: MUDr. Milan Trojánek, Ph.D. 
 
 
 


